

Autisme Ungdom
Hovedbestyrelsesmøde 22/04
Referat



Referat af Hovedbestyrelsesmøde den 22/04-2023

Dagsorden:

- Formalia.
- Gensidig orientering.
- Nye Bank regler
- Opfølgning og Opsamling på podcast
- Første HB møde efter Årsmødet
- Underskrive regnskab
- Vedtægtsforslag - Sidste behandling
- Svære situationer. Hvad gør vi?
- Evaluering
- Evt.

Deltagende til mødet fra punkt 1-6: Andreas, Angelina, Anton, Emil, Emilie, Maia, Naja, Silke og Sofie

Deltagende til mødet fra punkt 6-10: Andreas, Angelina, Anton, Emil, Emilie, Hilde Maia, Naja, Silke og Sofie

Punkt 1. Formalia

Valg af dirigent: Silke og Andreas

Valg af referent: Angelina.

Dagsorden godkendt

Punkt 2. Gensidig orientering

Emilie fortæller at der er booket generalforsamling for Sønderjylland den 12. august. Der er 3 potentielle bestyrelsesmedlemmer og 1 frivillig til at hjælpe.

Silke fortæller at hun har haft mange foredrag siden sidst. Hun har også været en del af podcastprojekter på forskellige områder bl.a. med Molis, hun har arbejdet med STU området. Autismeugen er også blevet afholdt og det var en meget unik oplevelse. Martin Væver er også blevet kontaktet med et større demonstrationsprojekt, som vi er interesserede i at hjælpe i. Hun var også til SUMH repræsentantskabsmøde, hvilket var godt at få indblik i. Hun er også begyndt at få invitationer ift. Folkemødet, og hun skal 100% af sted til Folkemødet. Hun har også været i Go' Morgen Danmark.

Naja fortæller at den største ting er at hun har afholdt kursustur for de frivillige til Sommercamp. Det var hyggeligt, men med plads til forbedringer. Der er blevet åbnet for Sommercamp tilmelding, og allerede for de 24 timer var halvdelen af billetterne væk. En del af hendes tid er naturligvis gået med det, og planlægning både før og efter. Efterfølgende blev hun desværre syg og hun er stadig ikke helt ovenpå, derfor blev hun desværre også nødt til at melde afbud til nogle kurser og ekstern repræsentation. Derudover havde hun også

en uge fri til eksamen. Hun har været også til ligeværdsmesse i Århus, hvilket var en mindre men god messe. Det er især en god messe til folk som har været til messe før. Discord og konfliktmæssigt har der ikke været så meget.

Naja fortæller at ellers har der været en masse standard ting som skulle håndteres, kommunikation med eksterne, lokalafdelinger og medlemmer. Samt den sidste planlægning af årsmødet. Derudover har hun været ude og holde generalforsamling i Midtjylland, Nordjylland, Trekanten og Hovedstaden. De blev alle gennemført og har stadig fungerende bestyrelser, selv om opbakningen var svingende. Det tog en masse tid i marts.

Ift. lokalafdelinger er hun godt i gang i Jyllands afdelingerne og fundet en dato til den stiftende generalforsamling i AU Sønderjylland. Der er aktivitet i de forskellige lokalafdelinger, dog er nogle nye bestyrelser som skal hjælpes i gang.

Angelina fortæller at hun også har været syg, og hun har noget personligt der fylder. Det gør nu og frem til midten af maj vil de ikke være så tilgængelige. Hun har også været på kursus i projektledelse og har lært en masse, som bliver implementeret efter Årsmøde. Ellers har det bare lavet en masse administrativt arbejde. Vi har også været nødt til at aflyse vores EU-tur til Holland, grundet afbud og strukturen for fondsansøgningen.

Punkt 3. Nye Bank regler

Angelina fortæller at bankerne har strammet deres regler. Det betyder at for de lokalafdelinger der har underkonto hos Autisme Ungdoms Bank, så skal HB godkende, når der sker ændringer i lokalafdelingens kasserer. Det kan i fremtiden være der indkaldes til 5 mins HB-møder grundet dette.

Punkt 4. Første HB-møde efter Årsmødet

Angelina fortæller at fra den 19-21 maj har HB og Suppleanter mulighed for at overnatte inde på vores hovedkontor i Taastrup. Det er valgfrit om man vil deltage eller ej, og selve HB møde tingene lægges på selve lørdagen stadigvæk. Vestsjælland holder også grillhygge fredag aften, hvor HB og suppleanter inviteres med. Angelina laver et skema til HB på Årsmødet som de skal udfylde, så vi ved hvor mange der vil deltage i hvad. Hun vil også lige efter årsmødet sende et udfyldningsskema til nye HB-medlemmer omkring info at være en del af hovedbestyrelsen. Der vil også blive sendt et skema ud omkring dato af dette infomøde til de nye HB medlemmer, så vi er sikker på at de kan deltage.

Punkt 5. Opfølgning og Opsamling Podcast

Silke fortæller at der har været nogle spørgsmål fra HB til sidste HB-møde og Silke har fået svar. De spurgte om antallet af afsnit, som podcasten ville have, og svaret var 5-6 episoder. Tidshorisonten blev også diskuteret, og det blev sagt, at ansøgningen ville blive skrevet og sendt i marts, mens de ville afvente svar fra Fonden i marts-april. Podcasten ville blive udarbejdet fra april til juni, og serien ville blive udgivet i august efter sommerferien. De ønskede også at vide, hvor meget indflydelse de ville have på indholdet, og det blev sagt, at de ville have en betydelig indflydelse. Der var også bekymringer vedrørende nogle specifikke spørgsmål, såsom at skrive "original podcast", når det ikke var dem, der producerede det.

De ønskede, at det skulle stå som en podcast udviklet i samarbejde med Autisme Ungdom. Der var også en bekymring vedrørende en person, Daniel Noti, som ikke var en del af deres forening og ikke var inden for den aldersgruppe, som de rummede i Autisme Ungdom. De ønskede at inkludere flere unge i deres målgruppe, og det blev sagt, at det var en god idé. Endelig ønskede de at informere om, at en person i deres podcastudvalg var interesseret i podcastproduktion og gerne ville følge med i udviklingen af podcasten, hvis det var muligt. Det blev sagt, at det var en ære at have vedkommende med til at lave podcasten og bidrage til optagelsen. Alt i alt var det et godt møde, og hvis der var behov for at drøfte noget yderligere, blev det sagt, at de kunne tage kontakt.

Hovedbestyrelsen stemmer enstemmigt for at arbejde med podcast projektet

Punkt 7. Vedtægtsforslag Sidste omgang

Angelina præsenterer forslag, jævnfør bilag 1.

Følgende ændringer laves med enstemmigt flertal;

- Ændre forslag til 1 til også at inkludere almene HB-medlemmer
- Samle forslag 3.
- Hovedbestyrelsen støtter forslag 5.c
- HB støtter forslag 6, 7, 8 og 13
- HB tilføjer forslag 14

Punkt 8. Svære situationer. Hvad gør vi?

Naja fortæller at det ville være en god idé at lave en procedure for hvordan håndtere situationer med svære situationer. DL har snakket om at give advarsel omkring situationen og at hvis man kan mærke at situationen er svær, så trækker man sig. DL vil også fremlægge denne strategi.

Silke fortæller at det kan blive voldsomt når man behandler disse punkter er.

Emilie fortæller at det er især fysiske reaktioner, der kan give utrygge rammer.

Emil stiller forslag om at sætte en TW på punktet.

Angelina fortæller også, at det især kan være svært for hende med fysiske reaktioner.

Silke fortæller at hun støtter TW, så vidt det er muligt

Emilie fortæller at det er en ide at advare under punktet og giver tid til at tænke over om man vil forlade lokalet f.eks. 1 min.

Andreas fortæller at give udtryk for hvis der er triggers, men ikke kan sige det hvad det er, så bare gøre opmærksom på træk. Hans forslag er også at adskille dem, der lukker ned fra dem, der har fysiske reaktioner. Andreas føler også at dem der kan håndtere sager kan være ansvarlig for at håndtere at alle har det godt og har svært ved at tænke klart i sagen. Andreas fortæller at vi brug for at have plads til begge dele. Han synes det er vigtigt at få et system op at køre.

Emilie fortæller at når hun lukker ned, så kan hun ikke flytte sig selv.

Silke fortæller hun syntes også det er vigtigt at det er dem der er udadreagerende der flytter sig

Emil fortæller at det er vigtigt at adskille de 2 grupper. Han synes også vi skal prøve at skaffe midler til at have ting til at afhjælpe dem med udadreagerende reaktioner. Evt. udenfor

Hilde fortæller evt. at have købt en boksepude, som står udenfor lokalet til at have til dem der er udadreagerende. Også at have mulighed for support på den lange bane.

Silke fortæller at hvis man har brug for at være udadreagerende, så er det udenfor mødelokalet, og at der konkret tiltag er at det er afklaringsmøde, så folk har mulighed for at komme hjem og snakke om bagefter.

Andreas snakker om at ansvaret ligger hos konflikthåndteringsudvalget ned i de specifikke detaljer.

Naja fortæller at konflikthåndteringsudvalget arbejder på en konkret guide til svære situationer.

Andreas fortæller at en TW ikke behøver specificeres, hvis det er et lukket punkt. Men at det vil være en god ide ikke at nævne noget omkring sagen før mødet.

Punkt 10. evt.

Emil stiller forslag om en DL kontakt kanal.

Naja fortæller at vi er blevet inviteret til Baltic Nordic Møde med EUCAP. Vi mangler 1 person til at afholde et oplæg på 30 min, der er på engelsk. Er der nogen der gerne vil hjælpe.

Emilie er interesseret. Emil er Backup

Silke fortæller, at vi inviterede til Skvulp Folkemøde. De vil gerne have med os i en stand og vi skal bruge mindst 4 personer. Gerne 1 dag ad gangen.

Andreas, Emil og Sofie er interesserede. Maia vil gerne på Backup.

Alle siger tak for et godt møde

Angelina M. S. Mortensen